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گروه سیاسی- محمدحسین یزدی: بعد از گذشت 
نزدیک به یک ماه از رونمایی برنامه هفتم توســعه از سوی 
دولت، هنوز این برنامه به مجلس شــورای اســامی برای 
بررسی و تصویب ارسال نشده است. لایحه ای که بر اساس 
قانون باید سال گذشته و قبل از ارسال لایحه بودجه 1402 
به مجلس ارسال می شد، اما تعلل و بی برنامگی دولت، باعث 
شد که چنین نشود. حالا هم به نظر می رسد که دولت تعمدا 

آن را به مجلس ارسال نمی کند. 
روز گذشته جال رشیدی کوچی درباره این که از مدت ها 
قبل از ســوی دولت بیان شد بررســی لایحه برنامه هفتم 
توسعه تمام شــده است و حتی برخی گفتند برای مجلس 
هم فرســتاده اند اما هنوز خبری از این لایحه نیست، گفت: 
درباره اینکه برخی دولتمــردان می گویند کار برنامه هفتم 
توســعه تمام شده و به مجلس فرستاده ایم به نظرم می آید 
آقایان باید یک مقداری نســبت به اظهارنظرهای شان دقت 
بیشتری داشته باشد. این نماینده مجلس در گفتگو با ایلنا 
با اشاره به این که برنامه را که رئیس جمهور می آورد و مانند 
لایحه بودجه اســت، اظهار داشت: حتی اگر رئیس جمهور 
لایحه برنامه را هم نیاوردند، مگر در دولت قبل نمی گفتند 
با پیک فرستادند، بالاخره باید یک چیزی به دست مجلس 
 می رسید، اگر چنین صحبت هایی کرده باشند که باید گفت 
هنوز برنامه به مجلس نیامده و به تاخیر خورده اســت؛ در 
حــال حاضر هم رئیس جمهور به آمریکایی لاتین رفته اند و 
آمدن ایشــان به مجلس برای تقدیم لایحه برنامه هفتم به 

هفته آینده می افتد.
او بیان کرد: اینکه گفته شده برنامه به مجلس داده شده 

است، خیر اصا این گونه نیست.
داســتان تدوین و ارسال برنامه هفتم توسعه به مجلس 
نمونه ای واضح از ناکارآمدی و بلبشویی است که در دولت 
حاکم است؛ برنامه ای که بارها اعام شده تدوین شده و از 
آن خبری نبود، رونمایی شده ولی به مجلس ارسال نمی شود 
و حتی دســتور فوری رئیسی باعث معطلی بیشتر آن شده 
اســت. آن هم برنامه ای که بودجه امسال باید بر اساس آن 

تدوین می شد و اصولا برنامه پایه اقتصادی کشور است!
درباره اینکه چرا دولت چنین رفتار عجیبی دارد، می توان 
احتمالات مختلفی را بررســی کرد. اولیــن احتمال اصرار 
دولــت بر رویارویی با مجلس و بــه نوعی بی اهمیت جلوه 

دادن این نهاد اســت. اواخر آبان ماه سال گذشته، قالیباف 
رئیس مجلس در پاســخ به انتقادات نمایندگان از ارســال 
نشدن لایحه برنامه توســعه هفتم، بیان کرد که در جلسه 
سران قوا توافق شده که دولت لایحه برنامه هفتم توسعه را 
به مجلس بفرســتد و پس از بررسی و تصویب آن، مجلس 
نسبت به دریافت لایحه بودجه سال 1402 اقدام کند که از 
آن زمان به بعد مجلس منتظر این توافق است. در آن زمان 
محمدرضا پور ابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
نیــز در تذکر آئین نامه ای، گفت: به نظر می رســد اگر قرار 
باشد با اصرار مجلس برنامه هفتم توسعه ارائه شود از کیفیت 

لازم برخوردار نخواهد بود.
پــس از آن اما با بی توجهی کامل دولت به لایحه برنامه 
توسعه، مجلس سعی کرد در مقابل دولت بایستد و از اعام 
وصول لایحه بودجه 1402 خودداری کرد اما بعد کوتاه آمد 
و اعام شد که دولت فرصتی شش ماهه گرفته، که در این 
زمان برنامه قبلی توســعه تمدید شده است و بر اساس آن 

بودجه نوشته شده است.
با این همه گویا پافشاری مجلس برای دولتمردان چندان 
خوشــایند نبوده کــه حتی پس از رونمایــی از این برنامه 

در ســی ام اردیبهشت از ارســال آن به مجلس خودداری 
می کنند، آن هم در حالی که رئیس سازمان برنامه و بودجه 
در مراســم رونمایی گفته بود کــه باید از همه متولیان که 
کمک کردند تعهد ما در تقدیم لایحه برنامه هفتم توسعه تا 
پایان اردیبهشت ماه به مجلس شورای اسامی عملی شود 

تشکر کرد!
احتمــال دوم را می توان نوعی جنــگ قدرت در داخل 
دولت دانست؛ اینکه برخی افراد در دولت می خواهند اثبات 
کنند که رئیس در دولت، شخص دیگری جز رئیسی است. 
این احتمال از آنجا سرچشــمه می گیرد که ســید ابراهیم 
رئیسی در اسفندماه سال گذشته به محمد مخبر معاون اول 
خود »دستور فوری« داده بود که این برنامه طی یک هفته 
به مجلس ارسال شود، ولی دستورش باعث شده که معطلی 

در ارسال این برنامه بیشتر شود!
تفصیل ماجرا این اســت که بعد از اینکه لایحه بودجه 
در مجلس بررســی و تصویب شد، رئیســی با اعام اینکه 
ســازمان برنامه و بودجه، برنامه توســعه را نوشته است، به 
معاون اول خود در 21 اسفند دستور داد که طی یک هفته 
این برنامه در دولت تصویب نهایی شــود و تا 26 اسفند به 

مجلس ارسال شــود. در خبری که دولت اعام کرد، آمده 
بود: سیدابراهیم رئیسی رئیس جمهور در جلسه بعد از ظهر 
یکشــنبه 21 اسفند 1401 هیأت دولت با تأکید بر اهتمام  
برای تسریع تصویب لایحه قانون برنامه هفتم توسعه کشور، 
مقرر کرد لایحه ارائه شــده از سوی سازمان برنامه و بودجه 
به هیأت دولت، در جلســات فوق العــاده در هفته جاری به 
ریاســت معاون اول رئیس جمهور بررسی و برای ارسال به 

مجلس شورای اسامی نهایی شود.
با این حال هیچ خبری از جلسات فوق العاده و تصویب 
برنامه توســعه هفتم نشد. گویی دستور رئیسی حتی برای 
خــود او، معاون اولش و هیات دولت هم مهم نبود! در واقع 
این دســتور درباره  کاری اجرایی نبود تا بتوان گفت: از اول 
نشدنی بود، یا مشکلی در اجرا پیدا شده، یا مدیر و کارفرما 
و کارگر تعلل کرده اند... با این دستور، خود هیات دولت باید 
لایحه ای نوشــته شده را فقط بررسی تئوریک می کرد و آن 
را تصویب می کرد، اما این اتفاق نیفتاد تا قدرت رئیسی در 

دولت هم بر همگان ثابت شود. 
حالا نزدیک به یک ماه از رونمایی هم گذشــته و هنوز 
برنامه به مجلس ارســال نشده است. دســتور رئیسی کار 

خودش را کرده است!
ســومین احتمال به انتقادهایی که از این برنامه شــده 
برمی گردد. از زمان رونمایی از این سند، انتقادات بسیاری به 
این برنامه از سوی صاحب نظران شنیده می شد و احتمال 
اینکه این برنامه توســط مجلس تغییر کند، فراوان است. با 
این وصف شاید دولت روشی قدیمی را که درباره لایحه های 
بودجه به کار گرفته می شــد، می خواهد درباره این لایحه 
انجام دهد. شایع بود که در زمان دولت احمدی نژاد گاهی 
برای اینکه دست مجلس را نسبت به تغییر در لایحه بودجه 
ببندند، آن را آنقدر دیر ارســال می کردند که مجلس فقط 
فرصت داشــته باشد لایحه را با ســرعت و کمترین تغییر 
تصویب کند. حالا هم با توجه به فرصت شــش ماهه، شاید 
این روش دوباره به کار گرفته شده است. مهمترین انتقادی 
که از این لایحه شــده موادی است که وضعیت کارگران را 
به شدت تحت تاثیر قرار می دهد و باعث فاکت بیشتر آنها 
خواهد شــد و برخی فعالان کارگری از نمایندگان مجلس 
خواسته اند نســبت به تغییر در این مواد اقدام کنند؛ البته 

اگر دولت بگذارد! 

پیک دولت نزدیک به یک ماه است که به مجلس نرسیده است!

برنامه هفتم توسعه، بازگو کننده وضعیت حاکم بر دولت 

رئیســی، رئیس جمهوری  ابراهیم  ســید 
اســامی ایران، کــه صبح 22 خــرداد راهی 
آمریکای لاتین شده بود، در نشست مطبوعاتی 
مشترک با همتای ونزوئایی خود که در جریان 
برنامه های ســفر رســمی به این کشور برگزار 
می شــد، با تمجید از ســال ها مقاومت مردم 
ونزوئا در برابر امپریالیســم و ادای احترام به 
قهرمانان ملی این کشور گفت: ایران و ونزوئا 
منافع و دیدگاه های مشــترکی در زمینه های 
استقال طلبی، آزادی و عدالت خواهی دارند که 
باعث شــده مردم این دو کشور کنار هم قرار 
گیرند. رئیس جمهــور همچنین با بیان اینکه 
مردم ایران و ونزوئا دارای دشمنان مشترکی 
هســتند که نمی خواهند ما مســتقل زندگی 
کنیم، افــزود: ملت ایران در طول ســال های 
گذشته دوســتی خود را با مردم ونزوئا اثبات 
کرده و همواره نشــان داده که دوست روزهای 
سخت آنان است. رئیسی با اشاره به اینکه روابط 
میان ایران و ونزوئا روابط دیپلماتیک معمولی 
نیســت، بلکه راهبردی اســت، اظهار داشت: 
برخورداری از منافع، نگاه و دشــمن مشترک، 
همکاری هــای فیمابین را عمیــق و راهبردی 
کرده اســت. رئیس جمهور با بیان اینکه ایران 
و ونزوئا در ســال های گذشته گام های خوبی 
در جهت توسعه روابط در حوزه های اقتصادی، 

تجــاری، انــرژی و خدمات فنی و مهندســی 
برداشته اند، تصریح کرد: امروز دو کشور مصمم 

به توسعه روابط در حوزه های مختلف هستند.
رئیسی در ادامه خاطرنشان کرد: جمهوری 
اســامی ایران به برکت انقاب اسامی، خون 
مطهر شهدا و ایستادگی و مقاومت ملت ایران 
توانسته فشارها و تحریم ها را تبدیل به فرصت 
کرده و از این طریق ظرفیت های متنوعی فراهم 
آورد که آماده به اشتراک گذاشتن آنها با ملت 
مقاوم ونزوئا اســت. رئیس جمهــور با مفید 
و ســازنده توصیف کردن مذاکرات با همتای 
ونزوئایی خود در راستای ارتقای سطح روابط 
دو کشور گفت: در مذاکرات انجام شده هر دو 
طرف تاکید داشتند که با وجود اقدامات صورت 
گرفته برای توســعه روابط، همچنان ظرفیت 
زیادی برای گســترش همکاری های فیمابین 
وجود دارد. رئیسی با اشــاره به افزایش حجم 
تبادلات تجاری میان دو کشور از 600 میلیون 
دلار در ســال 1400 به بالای ۳ میلیارد دلار 
در حال حاضر افزود: حجــم مبادلات تجاری 
فیمابین در گام اول به 10 و در گام دوم به 20 

میلیارد دلار قابل افزایش است.
رئیس جمهور امضای 1۹ ســند همکاری 
میان دو کشور در عرصه های صنعتی، معدنی، 
کشاورزی، انرژی و علمی و فناوری را جلوه ای 

از اراده دو طرف برای گسترش روابط فیمابین 
توصیف و تصریح کــرد: امیدوارم با اجرای این 
اسناد بتوانیم گام بلندی در ارتقای سطح روابط 
دو کشور برداریم. رئیسی در پایان بار دیگر به 
قهرمانان ملی ونزوئــا ادای احترام کرد و یاد 
و نام شــهید مقاومت حاج قاســم سلیمانی را 

گرامی داشت و به روح بلند او درود فرستاد.
راه تحقق مناسبات 20 میلیارد دلاری 

میان  ایران و ونزوئلا
به گزارش ایســنا، در ادامــه برنامه حضور 
ســیدابراهیم رئیســی در ونزوئا، در نشست 
مشترک بازرگانان دو کشور، تقویت  فعالیت ها 
و همکاری های دانش بنیان را از جمله اقدامات 
مهم در حوزه اقتصادی دانســت و بر ضرورت 

ایجاد دفتر فناوری در ونزوئا تاکید کرد.
رئیس جمهور با تاکید بر این که »ظرفیت های 
به کار گرفته نشده قابل ماحظه ای برای افزایش 
مبادلات اقتصــادی میان ایران و ونزوئا وجود 
دارد«، راه تحقق مناسبات 20 میلیارد دلاری 
را فعالیت و ســرمایه گذاری جــدی میان دو 
کشــور عنوان کــرد. او بی اثرســازی تحریم و 
قدرتمندشدن در حوزه اقتصادی را موثرترین 
راه مقابله با تحریم ها دانست و خاطرنشان کرد: 
جوانان ایرانی به وسیله شرکت های دانش بنیان 
از تحریم ها فرصت ساختند و توانستند ایران را 

در برابر تکانه ها به آرامش و ثبات برسانند.
او روابط میان ایران و ونزوئا را بسیار خوب 
توصیــف و تصریح کرد: در جهت تســهیل و 
تســریع توســعه مبادلات اقتصادی، با اجرای 
توافقات انجام شــده، موانــع گمرکی، بانکی  و 
تعرفه ای مرتفع خواهد شــد. رئیس جمهور با 
تاکید بــر این که »ظرفیت های بــه کار گرفته 
نشــده قابل ماحظه ای برای افزایش مبادلات 

اقتصادی میان ایران و ونزوئا وجود دارد«، راه 
تحقق مناســبات 20 میلیارد دلاری را فعالیت 
و ســرمایه گذاری جدی میان دو کشور عنوان 
کرد. او وظایف ســفرای ایران، دفاتر بازرگانی، 
خانه علم و فناوری و تمامی بخش های فعال در 
حوزه های صنعت، معدن و امور بانکی را تسهیل 
امور تجاری میان دو کشــور و حل مشــکات 

شرکت های ایرانی دانست.

نمایندگان مجلس شورای اسامی سه شنبه 
2۳ خــرداد 1402 بررســی صاحیــت وزیر 
پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت)صمت( را 
در دســتور کار قرارداده و به عباس علی آبادی 

رای اعتماد داند.
با توجه به این که سیدابراهیمرئیســی روز 
گذشته ســفر خود را به چند کشور آمریکای 
لاتین آغاز کرده است، جلسه بررسی صاحیت 
عباس علی آبــادی وزیر پیشــنهادی صنعت، 
معــدن و تجارت  بنــا به درخواســت معاون 
پارلمانی رئیس جمهور و با تصمیم هیات رئیسه 
مجلس شــورای اســامی امروز بدون حضور 
رئیس جمهور و با حضــور معاون اول دولت و 

ریاست محمدباقر قالیباف تشکیل شد.
سپس دو مخالف و دو موافق با حفظ ترتیب 
یک مخالف و یــک موافق هر کدام 1۵ دقیقه 
فرصــت دارند تا مطالب خــود را ارائه کنند یا 
زمانی از وقت خود را به نماینده دیگری بدهند 
و در انتها نیز وزیر پیشنهادی به مدت ۳0 دقیقه 

به دفاع از برنامه های خود خواهد پرداخت.
ابهام در برنامه پیشنهادی وزیر 

به گزارش ایســنا ســیدغنی نظری عضو 
کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسامی 
در جریان بررسی صاحیت علی آبادی به عنوان 
مخالف گفت که وزیر پیشنهادی صنعت، معدن 
و تجارت برنامه ای برای توجه به مناطق محروم 
ندارد، ســوال این است آیا قرار است همچنان 

شــرکت های بزرگ در مناطق محروم سرمایه  
گذاری نکنند؟ او با طرح این پرسش که برنامه 
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت برای 
افزایش رایزن فرهنگی چیست؟ گفت: آیا شما 
با واردات خودرو مقابله می کنید؟ برنامه شــما 
برای واردات خودروهای کارکرده چیست؟ شما 
برای تامین کالاهای داخلی و تولید داخل چه 
برنامــه ای دارید؟ مردم بــه خصوص زوج های 
جــوان در تامین کالاهای خانگی با مشــکل 

مواجه هستند.
نسبت وزیر پیشنهادی صمت 

با تفکر اقتصاد نئولیبرال
مهدی عســگری نماینده مــردم کرج در 
مجلس شــورای اسامی نیز  به عنوان مخالف 
گفت: وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت 
مدیری موفــق در یک بنگاه بــزرگ صنعتی 
اســت اما در کلید واژه هایی که در برنامه های 
خود تاکید داشته است نشان می دهد که تفکر 
ایشان شــباهت زیادی با تفکر اقتصاد سرمایه 
داری دارد. او تصریح کرد:  بنده راجع به ارز از 
ایشان ســوال کردم و ایشان تاکید داشتند که 
نــرخ ارز را به نرخ بازار آزاد تک نرخی خواهند 
کرد. سوال این است که با کدام بازار قرار است 
تک نرخی شود؟ تجربه رئیس کل سابق بانک 

مرکزی را فراموش نکنید. 
وزیری که رانت و باج نمی دهد

اما حبیب الله دهمــرده نماینده مردم زابل 

در مجلس شــورای اسامی به عنوان موافق با 
بیان این که »وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و 
تجارت برنامه علمی و کارشناسی دارد«، گقت: 
علی  آبادی شجاع است و اهل رانت و باج دادن 

نیست.
او بیــان کرد: علــی آبادی را چند ســال 
اســت که می شناســم او دارای برنامه علمی و 
کارشناسی کوتاه، میان و بلند مدت است و افق 
دید وسیعی دارد. علی آبادی ریسک پذیری و 
خطر پذیری را در دســتور کار دارد، او شجاع 
اســت و می تواند »نه« بگوید و اهل رانت و باج 

دادن نیست و عملیاتی کار می کند.
علی آبادی بخش خصوصی 

را می شناسد
محمدمهــدی زاهــدی عضو کمیســیون 
آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شــورای 
اســامی هم به عنوان موافــق گفت که وزیر 
پیشــنهادی صنعت، معدن و تجارت، آشنایی 

خوبی با بخش خصوصی دارد.
نماینــده مردم کرمان در مجلس شــورای 
اســامی یادآور شــد: ۵0 درصد جی.دی.پی 
کشــور را در وزارت صمت می بینیم و قسمت 
عمــده ای از حوزه خصوصی کشــور و بازار ما 
در آن قــرار دارد و همچنین بازار ارز به صورت 
مستقیم و غیرمســتقیم به نوعی با این حوزه 
مرتبط اســت که علی آبادی بــه عنوان وزیر 
پیشنهادی صنعت، معدن و در رابطه با ارتباط 
گیری با بخش خصوصی بیش از 10 ســال به 
عنوان مدیر موفق بخش خصوصی بوده است و 
کسی است که ضمن آنکه به مسائل و مشکات 
دولت آشنایی دارد با بخش خصوصی نیز کاما 
نزدیــک بوده و این پیام مثبتــی برای دفاع از 

ایشان است. 
نامشخص بودن برنامه وزیر 

در حوزه خودرو
از ســوی دیگر جال محمودزاده نماینده 
مردم مهاباد در مجلس شــورای اســامی به 
عنوان مخالف گفت: ســوال این اســت که ما 
از کجا مطمئن باشــیم وزیر صنعت، معدن و 
تجــارت در دام مافیای خودروســازی نخواهد 
افتاد؟ او در ادامه بیان کرد: انتظار می رود وزیر 

پیشنهادی برنامه های خود را برای ساماندهی 
صنعت خودروســازی اعام کند. اگر مجلس 
شورای اسامی به شــما اعتماد کرد در بحث 
ســاماندهی خودروهای داخلی تاش ویژه ای 
کنید و اجازه ندهید در دام مافیای خودروسازی 

داخلی قرار بگیرید.
او ادامــه داد: وزیر صنعت، معدن و تجارت 
باید برنامه ویژه ای برای فاصله از خام فروشــی 
معادن داشته باشــد و ارزش افزوده معادن به 

کشور بازگردانده شود.
انتقاد از برنامه های علی آبادی

جلیل رحیمی جهــان آبادی نماینده مردم 
تربت جام در مجلس شورای اسامی از برنامه 
ارائه شده توسط وزیر پیشنهادی صمت انتقاد 
کرد و گفت: ظرف کمتر از نیم ساعت می شود 
۵0 مــورد مانند این گونه برنامه ها را در میدان 

انقاب تهیه کرد.
او بیان کرد: شــما دارید بــرای وزارتخانه 
ای تصمیم می گیرید که سرنوشــت مردم در 
آنجا رقم می خــورد؛ 40 درصد تولید ناخالص 
داخلی، ۳۳ درصد حوزه اشــتغال کشــور، ۷۵ 
درصد صادرات غیــر نفتی، واحدهای صنعتی 
نیمه کاره، ارز تأمین نشــده، خودروهای لگن 
و بی کیفیت، برنامه های شعاری و بی کیفیت 
که می شــود از خیابان انقاب ده ها مورد از آن 

پرینت گرفت و ارائه کرد.
شــما نماینده ملتی هســتید که برای هر 
تصمیم، هر رأی و هر نظری که می دهید باید 
به خدا و این ملت پاسخگو باشید. از برنامه هایی 
که آقای وزیر به شما ارائه داده اند ظرف کمتر 
از نیم ســاعت می شود ۵0 تا از این برنامه ها را 

در میدان انقاب تهیه کرد.
مخالفت برخی نمایندگان 

بدون خواندن برنامه وزیر پیشنهادی 
اما مهــرداد گودرزوند نماینــده رودبار در 
مجلس شورای اسامی به عنوان موافق گفت: 
برخی نمایندگان بدون آنکه حتی یک خط از 
برنامه های وزیر پیشــنهادی صنعت، معدن و 
تجارت را خوانده باشند با آن مخالفت کرده و 

مجلس را متهم می کنند.
او تصریح کــرد: آقای علی آبــادی فردی 

توانمند در بعد اجرایی و عملکردی اســت اما 
برخی بدون آنکه یک صفحه از برنامه های او را 
خوانده باشند با او مخالفت کرده و حتی مجلس 
شورای اسامی را متهم می کنند. نباید منافع 
شخصی را بر منافع مردم ترجیح دهیم که این 

ظلم به مردم است. 
انطباق رویکردهای علی آبادی

با مأموریت های کمیسیون اقتصادی 
محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسامی هم به عنوان 
موافق گفت: رویکردهای وزیر پیشنهادی صمت 
با مأموریت های کمیســیون اقتصادی انطباق 
دارد. وزارت صمــت هم بخــش صنایع و هم 
بخش بازرگانی و داخلی است و مأموریت بخش 
بازرگانی داخلی و خارجی بر عهده کمیسیون 

اقتصادی است. 
دفاع علی آبادی از برنامه خود

ســپس عباس علی آبای وزیر پیشــنهادی 
صنعت، معدن و تجارت در دفاع از برنامه هایش 
در جلســه علنی امروز مجلس شورای اسامی 
گفت: اید از ســرمایه های خرد مــردم و بازار 
سرمایه برای تامین مالی پروژه ها استفاده کنیم.

او گفت: به عنوان کســی که از کف صنعت 
آمده ام راهبردهای ارایه شده در برنامه خود را 
راهبردهای باارزشــی می دانم. حمایت از تولید 
مشــترک با برندهای معتبر بین المللی یکی از 
این راهبردهاست. برنامه راهبردی دوم توسعه 
زیرساخت های تجاری با استفاده از دیپلماسی 

تجاری اقتصادی است.
در ادامه با تشــکر و درخواسترئیس مجلس 
اعضای دولت که در صحن حضور داشتند)مخبر 
معاون اول رئیس جمهور، اســماعیلی رئیس 
دفتر رئیس جمهور، اســامی رئیس سازمان 
انرژی اتمی، محرابیان وزیــر نیرو و مرتضوی 
وزیر تعــاون، کار و رفته اجتماعی( جلســه را 
ترک کردنــد و روند رای گیری برای صاحیت 
وزیر پیشــنهادی صمت آغاز و تعرفه های رای 
گیری بین نمایندگان پخش و عباس علی آبادی 
با 1۸۷ رای موافق  ۵۸ مخالف و ۸ رای ممتنع 
نمایندگان مجلس شورای اسامی وزیر صنعت، 

معدن و تجارت شد.

حضور رئیس جمهور ایران در سرزمین بولیواری

رئیسی: دشمنان مشترک ما نمی خواهند ما مستقل زندگی کنیم

رای اعتماد مجلس به علی آبادی

مدیر مپنا وزیر صمت شد

رسیدگی به پرونده آرمان امروز و فرهیختگان 
در دادگاه مطبوعات

دادگاه رســیدگی به دو  پرونده جرائم مطبوعاتی در شــعبه ســوم دادگاه 
کیفری یک استان تهران به ریاست قاضی داوودی برگزار شد.

به گزارش رســانه و ارتباطات دادگستری کل استان تهران،  قاضی داوودی 
رئیس شعبه سوم دادگاه کیفری یک استان تهران در خصوص بررسی دو فقره 
پرونــده مربوط به روزنامه های آرمان ملــی و فرهیختگان، اظهار کرد: پرونده 
اول مربوط به روزنامه آرمان ملی و پرونده دوم هم در خصوص مصاحبه چاپ 
شــده در روزنامه فرهیختگان مطرح بود کــه در حضور اعضای هیأت منصفه 
دادگاه رسیدگی به جرائم مطبوعاتی و سیاسی تهران، دفاعیات متهم و وکیل 

اخذ شد.
عضو هیأت منصفه دادگاه رســیدگی به جرائم مطبوعاتی و سیاسی تهران  
نیز در خصوص نتیجه نظر مشــورتی این هیــات در روز جاری دادگاه گفت: 
پرونــده اول مربوط بــه روزنامه آرمان ملی به اتهام اینکــه مطالبی را خاف 
واقع منتشــر کرده بود و مطالبی که در ۳ مورد به صورت مجزا خاف موازین 
اسامی و خاف قانون اساسی بود، هیات منصفه وارد شور شد و اعضا نظرات 
خود را ارائه و نهایتا با اکثریت آرا پیشنهاد مجرمیت مدیر مسئول نشریه آرمان 
ملــی را با اکثریت آرا به رئیس دادگاه اعام کرد و  هیأت منصفه در ادامه وی 

را مستحق تخفیف ندانست.  
مومنــی راد همچنین در خصــوص پرونده دوم که چــاپ مصاحبه ای در 
روزنامــه فرهیحتگان بود، افزود: در ایــن پرونده از مدیر یک کارخانه تولیدی 
شکایت شده بود که طی آن، نشــریه مطالبی را از طریق مصاحبه بیان کرده 
بود از نظر شــاکی این مطالب خاف واقع اعام شده و هدف مصاحبه کننده 

نیز تشویش اذهان عمومی اعام شده بود.  
مومنی راد در ادامه در خصوص پرونده دوم بیان کرد: رسیدگی این پرونده 
در شــعبه سوم دادگاه کیفری یک اســتان تهران انجام شد و بعد از رسیدگی 
هیئت منصفه با اکثریت آرا متهم را مجرم شناخت که البته در ادامه به اتفاق 

آرا وی را مستحق تخفیف دانست.  
رای دادگاه توســط قاضی داوودی رئیس شعبه ســوم دادگاه کیفری یک 

استان تهران صادر و اباغ خواهد شد.  

معاون دادستان کل کشور:
دولت به تنهایی نمی تواند در کاهش آسیب های 

اجتماعی موثر باشد
بــه گفته معاون حقوق عامه دادســتان کل دولــت و حاکمیت به تنهایی 
نمی توانند در کاهش آسیب های اجتماعی موثرباشند و مدل های خودجوش و 
افراد مبتکر می توانند به رفع اســیب های اجتماعی و کمک به افراد بزه دیده و 

آسیب پذیر کمک های شایان توجهی ارائه کنند.
به گزارش قوه قضائیه، غامعباس ترکی در حاشــیه بازدید از مدرسه صبح 
رویش )مدرســه کودکان کار و در معرض آسیب های اجتماعی( بیان کرد: از 
گســترش تعداد مراکز آموزشی هشــت گانه در حوزه آموزش به کودکان در 
معرض آســیب اســتقبال می کنیم. به خصوص اینکه ضرورت افزایش مراکز 
سیار بیشتر احصا می شود چراکه اگر مخاطره و آسیبی برای کودکان کار پیش 
بیاید، مرکزی در کنار اورژانس اجتماعی برای کمک به رفع مشــکات و آلام 

کودکان کار وجود داشته باشد. 
او گفت: با توجه به اینکه برخی از این کودکان در شــرایطی هســتند که 
نمی توانند کنار خانواده های خود باشــند، اگر امکان پذیرش شبانه روزی آنها 

در این مدارس باشد، بسیار تاثیرگذار خواهد بود. 
او افزود: بدون کمک تشــکل های مردمی و خیریــن امکان مهار و کنترل 
آســیب های اجتماعی وجود ندارد؛ باید مدل هایی بــرای افزایش کمک های 

مردمی و خیرین در این راستا، ارائه کرد. 
او ادامه داد: اگر در این مدرســه به امورات کودکان کار رســیدگی نکنید، 
شــاید این کودکان در آینده ای نه چندان دور در کانون اصاح و تربیت دیده 
شوند لذا کاری ارزشمند در جلوگیری از آسیب های اجتماعی انجام می دهید 

که بسیار ارزشمند است.
مدیر کل پیشــگیری از آسیب های اجتماعی دادســتانی کشور با اشاره به 
اهمیت اموزش کودکان کار بیان کرد: آموزش ویژه ای که بتواند کودکان کار و 
خیابانی را از اسیب های اینده نجات دهد، فعا ارائه نمی شود و شاید اگر مدل 
آموزشی این مدرسه را توسعه ملی بدهیم، بتوانیم گام های موثر و بلندتری در 

آموزش این کودکان برداریم.
مدیر کل پیشگیری از آسیب های اجتماعی دادستانی کشور گفت: می توانیم 
حلقه واسط بین شما با خیرین باشیم و حتی زمینه دریافت سرپرستی تعدادی 

از کودکان بی سرپرست را با هماهنگی دادسرای سرپرستی فراهم کنیم.
او پیشنهاد کرد: می توانیم با برگزاری جلسات مشترک با شهرداری، زمینه 

اشتغال نیمه پایدار این کودکان را با وساطت خود فراهم کنیم.

هشدار وزارت اطلاعات به شهروندان
وزارت اطاعات در پیامکی به شــهروندان هشدار داد که یکی از مهمترین 
شــگردهای موساد در انجام عملیات های تروریســتی و جنایت در ایران، سوء 

استفاده از ضعف اطاعات و آگاهی مردم است.
متن پیامک وزارت اطاعات بدین شرح است:

هموطن گرامی!
یکی از مهمترین شــگردهای موســاد در انجام عملیات های تروریستی و 

جنایت در ایران، سوءاستفاده از ضعف اطاعات و آگاهی مردم است. 
»در صورتی که فردی با پرداخت پول از شــما درخواست خریداری وسیله 
نقلیه و رها کردن آن در مکان مشــخصی را کرد، به این فکر کنید که ممکن 

است در اقدام تروریستی موساد مورد بهره برداری قرار گیرد.«

ایرادات مرکز پژوهش های مجلس 
به لایحه تشکیل وزارت بازرگانی

مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسامی در اظهار نظر کارشناسی خود 
ضمن بیان برخی ایرادات نســبت به لایحه دولت درخصوص تشــکیل وزارت 

بازرگانی ، با این لایحه مخالفت کرد.
در بخشــی از گزارش این مرکز آمده اســت: »تجربه جهانی نشان می دهد 
که استراتژی ادغام یا تفکیک وزارتخانه ها اگر به صورت جهشی بدون پشتوانه 
فنی و بدون اســتراتژی و یا راهبرد مشخصی انتخاب و به اجرا درآید، نه تنها 
هدف چابک سازی افزایش بهره وری هم گرایی بیشتر حوزه های تولید و تجارت 
و در نهایت رشــد اقتصادی را مهیا نمی کند، بلکه به دلیل تشــدید شکست 
در هماهنگی هــا و نابســامانی بازار داخل به تضعیــف حوزه های مزبور منجر 
می شود.« از جمله مهم ترین ایرادات وارد بر لایحه تشکیل وزارت بازرگانی در 
این گزارش، می توان به لزوم در نظر گرفتن سیاست های یکپارچه در حداکثر 
شــدن ایجاد ارزش افــزوده در زنجیره ارزش، تداخات نهادی و تشــتت در 
حوزه های تصمیم گیری در شــرایط ابهام در وظایف اختیارات و مأموریت های 
دو وزارتخانه،  مســئله شناسی اشتباه از افزایش قیمت ها در بازار و همچنین  
غفلت از اهداف در نظر گرفته شــده در ادغــام وزارتخانه ها، غلبه پیدا کردن 
سیاســت های واردات بی رویه و سرکوب قیمت به منظور تنظیم بازار داخلی و 
در نهایت نبود امکان هماهنگی میان تولید و بازرگانی از طریق ســاختارهای 

شورایی اشاره کرد.

دهقان خبر داد
تحویل اسناد جان باختن بیماران تالاسمی
بر اثر تحریم دارویی آمریکا به دادگاه لاهه

به گفته معــاون حقوقی رئیس جمهــور پرونــده ای در دادگاه بین المللی 
دادگســتری داریم که در مورد تحریم است؛ این پرونده ده جلد دارد که یک 
موضوع بحث بیماران تالاسمی است. محمد دهقان در گفت و گو با خبرگزاری 
فارس گفــت: پرونده ای در دادگاه بین المللی دادگســتری داریم که در مورد 
تحریم اســت؛ این پرونده ده جلد دارد که اسنادِ آثار تحریم بر سامت، رفاه و 
زندگی مردم در آن آماده شــده است. او بیان کرد: وکای بین المللیِ ما روی 
موضوع کاما مســلط هســتند. یک موضوع بحث بیماران تالاسمی است که 
اسناد آن آماده شده است و به دنبال این هستیم که تحریم های آمریکا از آن 
منظر نیز مورد پیگیری قرار گیرد.  او ادامه داد: شــاید از دیدگاه حقوق بشری 
توسط وزارت امور خارجه اقداماتی انجام شده باشد باید پرسیده شود احتمالا 

ستاد حقوق بشر و وزارت امور خارجه احتمالا پیگیری کرده اند.

اخبار کوتاه


